



ISSN 1009-9727

CN 46-1064/R

中国热带医学

ZHONG GUO RE DAI YI XUE

2014年12月 第14卷 第12期(卷终) Dec 2014 Vol. 14. No.12

CTM
CHINA
TROPICAL MEDICINE

中国科技核心期刊

美国化学文摘社期刊收录

Medline, Global Health等收录

中国核心期刊(遴选)数据库收录

中国生物医学文献数据库来源期刊

中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊

《CAJ-CD规范》执行优秀期刊

中文科技期刊数据库全文收录

中国期刊全文数据库收录

ISSN 1009-9727



中华预防医学会系列杂志
SERIAL JOURNAL OF CHINA PREVENTIVE MEDICINE ASSOCIATION

12
2014

中国热带医学

ZHONG GUO RE DAI YI XUE

月刊 2001年创刊 第14卷 第12期 2014年12月18日出版

主 管

国家卫生和计划生育委员会
北京市西城区西直门外南路1号 100044

主 办

中华预防医学会
北京市西城区鼓楼西大街154号 100009
海南省疾病预防控制中心
海南省海口市海府路44号 570203

编 辑

中国热带医学编辑委员会

出 版

中国热带医学杂志社
地址:中国海南省海口市海府路44号
邮政编码:570203
电话:(86)-0898-65377298、65326675、
65316083
传真:(86)-0898-65322196(自动)
电子邮箱:ctmffff@163.com
ctmffff@vip.163.com
网 址:<http://www.cntropmed.com>

社 长 杜建伟

主 编 杜建伟

副 主 编 王善青、崔宜庆(常务)

编辑部主任 史金培

副 主 任 符式刚

广告经营许可证:琼工商广字121号

中国标准刊号:ISSN 1009-9727
CN 46-1064/R

印 刷

海南弘毅印刷工业有限公司

发 行

国内:中国热带医学杂志社
国外:中国国际图书贸易总公司:发行代
码:80-20

订 购

全国各地邮政局:邮发代号:84-20

定 价

每期15.00元

全年12期共180.00元

中国标准连续出版物号

ISSN 1009-9727
CN 46-1064/R

2014年版权归中国热带医学杂志社所有
(如有印装质量问题请与《中国热带医学》
杂志编辑部联系更换)

目 次(卷 终)

论 著

实验研究

- 外周血单核细胞miRNA表达谱在肺结核中的诊断价值.....张国良,邹容容,钟红剑,等(1419)
HPV L1壳蛋白在新疆汉族和维吾尔族HPV阳性妇女中的表达.....赵丽霞,耿文,玛依努尔·尼亚孜,等(1423)
热带念珠菌靶位酶基因变异与氟康唑耐药的关系.....吴金燕,易国辉,周利民,等(1426)
珠海市2013年肠道病毒71型和柯萨奇病毒A16型基因特征.....周兰兰,魏泉德,张丽荣,等(1429)
高分辨率熔解曲线分析技术检测结核分枝杆菌的耐药性.....杨辉,汪文斐,张国良,等(1435)
咪喹莫特外用诱导Balb/c小鼠皮肤血管增生的研究.....吴蕙慧,赵玉昆,罗迪青(1440)

疾病监控

- 南通市2003~2013年碘缺乏病调查结果分析.....丁桂生,陈杰,曹彩群,等(1443)
云南省不明原因发热病人巴尔通体感染调查.....王跃兵,杨发莲,彭海燕,等(1446)
深圳市居民铝的膳食暴露概率评估.....杨梅,蒋立新,曾胜波,等(1449)
男男性行为者艾森克人格问卷测试结果分析.....王毅,黄明乾,李六林,等(1453)
潮汕地区EV71流行特征分析.....陈敬鸿,王雪华,陈婉,等(1456)
南宁市2009~2013年流感监测结果分析.....覃健敏,黄世美,曾毅(1459)
广州市区空气PM_{2.5}污染与交通警察健康的关系研究.....蒋琴琴,段传伟,石同幸,等(1462)
深圳市南山区1~15岁健康人群百日咳和白喉抗体水平调查.....鞠长燕,段永翔,陈辉(1466)
贵港市791名男性嫖客HIV/梅毒感染及影响因素分析.....李健龙,覃雄林,覃春伟,等(1469)
贵阳市2004~2013年法定肠道传染病疫情分析.....李学,陆朝国,蒋巧英,等(1473)
深圳市龙华新区2005~2012年HIV/AIDS患者流行病学特征.....王金明,何林,李晓霞,等(1477)
2144株结核分枝杆菌耐药性分析.....张孝侠,杨海霞(1480)
广西2009~2013年乙型病毒性肝炎流行病学分析.....邓秋云,钟革,甘明,等(1483)
丹东地区城乡居民慢性病患病及影响因素分析.....赵玉红,计春萍(1486)

临床研究

- 血清NSE浓度同重症手足口病患儿神经系统损害的相关性.....吴香苓,温伟溪,周曙明(1490)
HPV E6/E7 mRNA检测在宫颈癌筛查中的应用.....周星,赵文明,陈雪,等(1493)
降钙素原和肿瘤坏死因子- α 检测对急性胰腺炎诊断的意义.....王林(1496)
29例HBV肝硬化并发原发性肝癌相关因素分析.....游警,张伟华,莫雅娟(1499)
小柴胡汤合葶苈大枣汤加减对结核性胸膜炎的疗效分析.....顾浏樱(1502)
宫腔镜电切术对慢性宫颈炎患者的疗效研究.....李敏香,匡海燕,徐海宁,等(1505)

短篇论著

- 微波消解-原子荧光光谱法测定土壤中的汞.....王长芹,杨金玲,公维磊,等(1508)
三种流感病毒检测方法的比较.....赖建辉,周建明,李静媚,等(1510)
HFMD患儿血浆及脑脊液神经元特异性烯醇化酶水平及意义.....温伟溪,周曙明,丘惠娴(1512)
瘫痪患者医院感染特点及感染因素分析.....赵国伟(1514)
非清髓造血干细胞移植治疗重型再生障碍性贫血.....古健,陈焯文(1517)
猪布鲁氏菌分离及鉴定.....詹达忠,梁源祥(1520)
钦州市钦南区2009~2013年疟疾防治效果分析.....沈平,廖开周,张达燕,等(1522)
顺德区龙江地区2013年25例登革热患者临床分析.....卢妙心(1525)
深圳市宝安区2009~2013年腮腺炎疫情分析.....饶东平,马智超,吴泰顺,等(1527)

研究进展

- 分子生物学技术在按蚊近缘种鉴定的应用进展.....钟敏,蔺应学,王英(1529)
青蒿素类药物治疗间日疟的研究进展.....徐馨,赵书仙,Liwang Cui,等(1533)
细胞凋亡与寻常型天疱疮关系的研究进展.....肖雯茜,张国学(1536)

经验交流

- 清远市清城区2011~2013年蚊类密度监测结果分析.....林燕锋,卢文涛,徐国洪(1539)
新疆肥胖儿童高胰岛素血症及糖耐量异常情况分析.....许文萍,郭红,古丽比亚,等(1541)
荆门市2013年血吸虫病疫情分析.....王道芬(1543)
黄石市一起酒店聚餐霍乱暴发疫情的调查.....柯贤洲(1545)

其 他

- 中国热带医学杂志2014年第14卷主题词索引.....(I~XI)
第七届北京热带医学与寄生虫学论坛通知.....(1452)
本刊摘要要求.....(1458)
《中国热带医学》欢迎投稿、订阅.....(1461)
文字和标点符号编排规范.....(1507)
《中国热带医学》诚邀国内外审稿专家.....(1524)

[期刊基本参数]CN 46-1064/R*2001*m*A4*128*ch+en*p* ¥ 15.00*1500*42*2014-12

本期责任编辑:肖建秀

英文编辑:崔宜庆 肖建秀

CHINA TROPICAL MEDICINE

Monthly Established in 2001 Volume 14, Number 12 December, 2014

Responsible Institution

National Health and Family Planning Commission of the People's Republic of China
No.1Xizhimenwai Nalu, Xicheng District, Beijing 100044

Sponsors:

- 1.China Preventive Medicine Association
No. 154 Gulouxitajie Street , Xicheng District,Beijing 100009, P. R. China
- 2.Hainan Provincial Center for Disease Control and Prevention
No.44 Haifulu,Haikou 570203,Hainan,P.R.China

Editing:

Editorial Committee of China Tropical Medicine

Publishing:

China Tropical Medicine Publishing Company Co.Ltd
44 Haifu Road, Haikou, Hainan , P. R. China
Tel: (86)-0898-65377298,65326675 , 65316083
Fax:(86)-0898-65322196
E-mail:ctmffff@163.com ctmffff@vip.163.com
website:<http://www.cntropmed.com>

President of Editorial Committee

DU Jian-wei

Editor-in-Chief

DU Jian-wei

Managing Editor-in-Chief

WANG Shan-qing

CUI Yi-qing(Standing)

Chief of Editorial Department

SHI Jin-duan

Printing:

Hainan Hongyi Publishing Industry Co.Ltd

Distributor:

Domestic:Haikou Post Office

Overseas:China International Book Trading Corporation

ISSN 1009-9727

CN 46 - 1064/R

Price:

Domestic:RMB 15.00 per issue

Overseas:\$10.00 per issue

Subscription:Local post office

Mail-order:

Editorial Department of China Tropical Medicine

Editing:

The Editorial Board of China Tropical Medicine

CONTENTS

(End of the volume)

EXPERIMENTAL STUDY

- Diagnostic value of MicroRNA expression profiles in peripheral blood monocytes from patients with pulmonary tuberculosis ZHANG Guo-liang, ZOU Rong-rong, ZHONG Hong-jian, et al. (1419)
Expression of HPV L1 capsid protein in cervical exfoliated cells from Han and Uygur nationality women with HPV infection in Xinjiang ZHAO Li-xia, GENG Wen, MAYINUR · NYZ, et al. (1423)
Relationship between ERG11 gene mutation and resistance of *Candida tropicalis* to fluconazole WU Jin-yan, YI Guo-hui, ZHOU Li-min, et al. (1426)
Genetic characteristics of enterovirus 71 and coxsackie virus A16 in Zhuhai in 2013 ZHOU Lan-lan, WEI Quan-de, ZHANG Li-rong, et al. (1429)
Detection of multidrug-resistant *Mycobacterium tuberculosis* by high resolution melting analysis YANG Hui, WANG Wen-fei, ZHANG Guo-liang, et al. (1435)
Research of Imiquimod-induced angiogenesis in Balb/c Mice WU Hui-hui, ZHAO Yu-kun, LUO Di-qing (1440)

DISEASE CONTROL

- Survey of iodine deficiency disorders in Nantong city during 2003–2013 DING Gui-sheng, CHEN Jie, CAO Cai-qun, et al. (1443)
Investigation of *Bartonella* infection in patients with fever of unknown origin in Yunnan province WANG Yue-bing, YANG Fa-lian, PENG Hai-yan, et al. (1446)
Assessment of dietary exposure probability of residents to aluminium in Shenzhen YANG Mei, JIANG Li-xin, ZENG Sheng-bo, et al. (1449)
Results of MSM Eysenck Personality Questionnaire WANG Yi, HUANG Ming-qian, LI Liu-lin, et al. (1453)
Epidemic characteristics of EV71 in Chaoshan region CHEN Jing-hong, WANG Xue-hua, CHEN Wan, et al. (1456)
Results of influenza surveillance in Nanning from 2009 to 2013 QIN Jian-min, HUANG Shi-mei, ZENG Yi (1459)
Relationship between PM_{2.5} pollution in the air and health of traffic policemen in Guangzhou city JIANG Qin-qin, DUAN Chuan-wei, SHI Tong-xing, et al. (1462)
Seroepidemiology of immunoglobulin G antibodies against pertussis toxin and diphtheria in healthy people in Nanshan District, Shenzhen City JU Chang-yan, DUAN Yong-xiang, CHEN Hui (1466)
Analysis of HIV/syphilis infection in 791 sexual clients in Guigang City and its influencing factors LI Jian-Long, QIN Xiong-lin, QIN Chun-wei, et al. (1469)

Epidemic situation of legal intestinal infectious disease in Guiyang city during 2004–2013 ··· LI Xue, LU Chao-guo, JIANG Qiao-ying, et al. (1473)
Epidemiological analysis of HIV/AIDS patients in Longhua new district of Shenzhen from 2005 to 2012 ··· WANG Jin-ming, HE Lin, LI Xiao-xia(1477)
Analysis of 2 144 drug resistant *Mycobacterium tuberculosis* strains ··· ZHANG Xiao-xia, YANG Hai-xia(1480)
Epidemiological analysis of hepatitis B infection in Guangxi during 2009–2013 ··· DENG Qiu-yun, ZHONG Ge, GAN Min, et al. (1483)
Analysis of incidence and risk factors of chronic diseases in residents of Dandong city ··· ZHAO Yu-hong, JI Chun-ping(1486)

CLINICAL RESEARCH

Correlation of serum NSE concentration with nervous system damage in children with severe hand-foot-mouth disease.....WU Xiang-ling, WEN Wei-xi, ZHOU Shu-ming (1490)

Detection of HPV E6/E7mRNA in paraffin-embedded samples and exfoliated cells in cervical cancer cases.....ZHOU Xing, ZHAO Wen-ming, CHEN Xue, et al. (1493)

Significance of detection of procalcitonin and TNF- α in diagnosis of acute pancreatitis.....WANG Lin (1496)

Factors related to 29 hepatic cirrhosis complicated with primary liver cancer.....YOU Jing, ZHANG Wei-hua, MO Ya-xian (1499)

Efficacy of Xiaochaihu decoction and Dazao Tingli decoction on patients with tuberculous pleurisy.....GU Liu-ying (1502)

Effect of transcervical resection of myoma on patients with chronic cervicitis.....LI Min-xiang, KUANG Hai-yan, XU Hai-ning, et al. (1505)

SHORT ARTICLE

Determination of mercury in soil with microwave digestion by atom fluorescence spectrometry.....WANG Chang-qin, YANG Jin-ling, GONG Wei-lei, et al. (1508)

Comparison of three methods for detection of influenza virus.....LAI Jian-hui, ZHOU Jian-ming, LI Jing-mei, et al.(1510)

Significance of neuron specific enolase level in plasma and cerebrospinal fluid in children with severe HFMD.....WEN Wei-xi, ZHOU Shu-ming , QIU Hui-xian(1512)

The characteristics of nosocomial infection in paralytic patients and analysis of risk factors.....ZHAO Guo-wei(1514)

Effect of nonmyeloablative allogeneic hematopoietic stem cell transplantation on severe aplastic anemia.....GU Jian, CHEN Zhuo-wen(1517)

Isolation and identification of *Brucella suis*.....ZHAN Da-zhong, LIANG Yuan-xiang(1520)

Effect of malaria control in Qinnan District of Qinzhou City in 2009–2013.....SHEN Ping, LIAO Kai-zhou, ZHANG Da-yan, et al.(1522)

Clinical analysis of 25 patients with dengue fever in Shunde district of Foshan city in 2013.....LU Miao-xin(1525)

Analysis on epidemiological features of mumps in Bao'an district of Shenzhen city from 2009 to 2013.....RAO Dong-ping,MA Zhi-chao,WU Tai-shun,et al. (1527)

RESEARCH PROGRESS

Progress of the application of molecular biological techniques in identification of sibling anopheline species.....ZHONG Min, LIN Ying-xue, WANG Ying(1529)
Research progress of Artemisinin-based drug for treatment of *Plasmodium vivax* malaria.....XU Xin, ZHAO Shu-xian, CUI Li-wang, et al. (1533)
Research progress of correlation of cellular apoptosis with pemphigus vulgaris.....XIAO Wen-xi, ZHANG Guo-xue(1536)

EXPERIENCE EXCHANGE

Surveillance results of mosquito density in Qingcheng District of Qingyuan city from 2011 to 2013..... LIN Yan-feng, LU Wen-tao, XU Guo-hong(1539)
Analysis of incidence of hyperinsulinemia and glucose tolerance in obesity children in Xinjiang..... XU Wen-ping, GUO Hong, Gulibiya,et al. (1541)
Analysis of prevalence of schistosomiasis in Jingmen City in 2013..... WANG Dao-fen (1543)
Investigate of an outbreak of cholera caused by food pollution in a hotel of Huangshi city..... KE Xian-zhou (1545)

预防医学期刊联盟

同舟共济
携手扬帆



中国热带医学
安徽预防医学杂志
公共卫生与预防医学
海峡预防医学杂志
河南预防医学杂志
江苏预防医学
上海预防医学
实用预防医学
应用预防医学
预防医学情报杂志
云南预防医学杂志
浙江预防医学

地址：海南省海口市海府路44号
地址：安徽省合肥市经济技术开发区繁华大道12560号
地址：湖北省武汉市洪山区卓刀泉北路6号
地址：福建省福州市津泰路76号
地址：河南省郑州市郑东新区农业南路105号
地址：江苏省南京市江苏路172号
地址：上海市延安西路1326号22楼
地址：湖南省长沙市芙蓉中路一段450号
地址：广西南宁市金洲路18号
地址：四川省成都市武侯区中学路6号
地址：云南省昆明市西山区东寺街158号
地址：浙江南杭州市江干区工农路95号

电话：0898-65377298 邮编：570203 E-mail：ctmffff@vip.163.com
电话：0551-63674959 邮编：230601 E-mail：ahyf@china.journal.net.cn
电话：027-87652172 邮编：430079 E-mail：fbfyf@china.journal.net.cn
电话：0591-87519605 邮编：350001 E-mail：hxyf@vip.sina.com
电话：0371-68089260 邮编：450016 E-mail：hnyfj@126.com
电话：025-83759436 邮编：210009 E-mail：jsyfyx@126.com
电话：021-61957522 邮编：200052 E-mail：zazhi@scdc.sh.cn
电话：0731-84305942 邮编：410005 E-mail：zhppm@vip.163.com
电话：0771-2518693 邮编：530028 E-mail：GXYX@chinajournal.net.cn
电话：028-85586157 邮编：610041 E-mail：yfyxqbzz@tom.com
电话：0871-63625815 邮编：650022 E-mail：ynyfyx@yncdc.cn
电话：0571-87115497 邮编：310004 E-mail：zjyfyx@mail.hz.zj.cn